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2种杀鼠剂不同投饵方式防治长爪沙鼠的灭效比较

李俊1，施大钊1，郭永旺2，吴新平3，嵇莉莉3，宝祥4

1 中国农业大学农学与生物技术学院 （北京 100094）； 2 全国农业技术推广中心； 3 农业部药品检定所； 4 
锡林郭勒盟草原站

摘要： 

  【摘要】 目的 比较2种药剂及不同投药方法对长爪沙鼠的防治效果以及防治成本。方法 2007年9－10月
在锡林郭勒盟阿巴嘎旗宝力格苏木，设4种不同毒饵处理方法，计算不同处理的灭效和成本。结果 使用溴敌隆毒

饵防治长爪沙鼠效果达59.18%，比敌鼠钠盐（52.23%）高出6.95%。考虑灭效和经济成本，使用10 m条带投溴

敌隆杀鼠剂最为合适，其成本为22.05元/hm2。结论 溴敌隆作为第二代抗凝血杀鼠剂具有高效、安全的特点，与

敌鼠钠盐（第一代）比较，更适用于灭杀长爪沙鼠。 
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Control efficacy of two rodenticides  with  different  treatment  methods against 
Mongolian gerbil (Meriones unguiculatus) 

 LI Jun, SHI Da-Zhao, GUO Yong-Wang, TUN Xin-Ping, JI Li-Li, BAO Xiang 

China Agricultural, Beijing 100094, China 

Abstract: 

  【Abstract】 Objective Compare the control efficacy and control cost of two different 
anticoagulant rodenticides against Mongolian gerbil (Meriones unguiculatus). Methods Tests were 

carried out from September to October of 2007 in Abage county. The control efficacy and control cost of 
4 different bait treatments methods were calculated. Results The results showed that the killing 

efficiency of bromadiolone poison baits to M.unguiculatus was 59.18%, increasing by 6.95% than that of 
sodium diphacinone (52.23%). Taking the control efficacy and control cost into account, bromadiolone 
poison baits put at 10 m intervals was the optimum method, and its cost was￥22.05/hm2. Conclusion 

Compared to sodium diphacinone, bromadiolone, with the characteristics of high?efficiency and safety, is 
used for the control of  M.unguiculatus.

Keywords: Meriones unguiculatus   Sodium diphacinone   Bromadiolone   Control efficiency   Control 
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